
 

  

ZSONGORKŐI LELÁTÓ 
Kővágószőlős Község Önkormányzatának ingyenes lapja - 2022. 2.  szám.  Megjelenik 450 példányban 

Tájékoztatjuk Tisztelt Olvasóinkat, hogy lapunk koronavírus-járványra vonatkozó információi és tájékoztatásai a 2022. február 23-i, 

nyomdába adás előtti állapotot tükrözik, azok a lap megjelenésének idejére a vírushelyzetnek megfelelően változhatnak! 

A 2022. február 14-i Képviselő-testületi ülésen elfoga-

dásra került településünk idei költségvetésről szóló 

rendelete. Az immáron két éve tartó koronavírus-

járvány időszakában született meg az idei tervezet is, 

mely a normál működéstől eltérően korlátozásokat is 

tartalmaz a gazdaság, a rendezvények és az önkor-

mányzati feladatok területén, erről is és a település 

életéről kérdeztük Sándor Tibor polgármestert.  

Polgármester Úr, újabb hónap telt el. Ülésezett a Kép-

viselőtestület és a törvényi előírásnak megfelelően, 

elkészült az idei költségvetés is. Mit mutatnak a szá-

mok? 

Az év eleje az eddigiekhez hasonlóan, a költségvetés 

tervezetének elfogadásával kezdődött. Ez a legfonto-

sabb, hiszen ez határozza meg az egész évünket, azt, 

hogy mennyiből tudunk működni, fejlődni. A járvány-

helyzet még mindig jelen van, hatással van mindenre, 

befolyásolja valamennyi lehetőségünket. Tavalyi évben 

igyekeztünk a hiányosságokat orvosolni, pótolni, ennek 

köszönhetőn jól tudtuk indítani az esztendőt. Ha egy-

szóval kellene jellemeznem a költségvetésünket, akkor 

a biztonsággal titulálnám. Minden munkához, amit el 

szeretnénk végezni, rendelkezésünkre állnak a forrá-

sok. A tartalékainknak köszönhetőn, kisebb-nagyobb 

nem várt helyzeteket is el fogunk tudni hárítani. Ez 

körülbelül 25-28 millió forint, ami egyfajta biztonságot 

ad az elkövetkező időszakra. Ebben az esztendőben is 

be fogjuk adni jelentkezésünket különböző pályázatok-

ra, ha ezeket elnyerjük, ebből a tartalékból amennyiben 

szükséges ki tudjuk egészíteni.  

A település legnagyobb fejlesztése, a bölcsőde. Ha jól 

tudjuk 75%-ban készen áll a nyitásra. Hol tart ponto-

san az építkezés? Mikor lehetséges előreláthatólag az 

avatás? 

Szerencsénkre a bölcsődét tekintetve semmiféle aka-

dályba nem ütköztünk. Az építkezés olyan stádiumban 

van, hogy időben elkészülünk a műszaki átadásra, ami 

előreláthatólag március végén lesz. Természetesen a 

műszaki átadást követően is lehetnek hiányosságok. Ha 

egy épületet alakítunk át, ott mindig derülnek ki rejtett 

kiadások. Az építkezésben segítségünkre van egy szak-

értő, aki az előírásokat betartva ellenőrzi, az éppen ak-

tuális jogszabályok megfelelő kivitelezését. Ez azért 

fontos, mert különben nem kapjuk meg a működési 

engedélyt. Ilyen a jelen helyzetükben a „bili ürítő”, ami 

egy wc kagylónak felel meg, ez egy újítás, a korábbi-

akban erre nem volt szükség. Tehát a műszaki átadás 

március végén következik, majd a működési engedély 

Stabil költségvetést fogadtak el a kővágószőlősi képviselők 



 

2 

Kővágószőlős Község Önkormányzata tájékoztatja a Lakosságot, hogy a KORONAVÍRUS-JÁRVÁNNYAL  

kapcsolatos legfrissebb helyi információkért KÖVESSÉK honlapunkat (www. kovagoszolos.hu)  

és hivatalos Facebook-oldalunkat (www.facebook.com/kovagoszolos) 

kérelmezése zajlik, ami körülbelül 60 napot vesz 

igénybe. Azt követően pedig a személyzeti állomány 

felvételére kerül sor. Legkésőbb szeptemberben szeret-

nénk a legkisebb korosztály számára átadni az intéz-

ményt.  

A lakossági fórumról említsünk meg pár gondola-

tot… 

A lakók igényeiket jelezték felém, azzal kapcsolatban, 

hogy az épület, -aminek az aljában a bölcsőde kerül 

kialakításra- további részét is újítsuk fel. Ahhoz, hogy 

ezeket a jelzéseket ki lehessen elégíteni, a testületnek 

kell határozni arról, hogy ez lehetséges e. 

A Közmunka programban milyen változások lesznek? 

Az eddigiekben egy évre előre lehetett szerződést köt-

ni, március 1-től február 28-ig. Meg volt határozva, 

hogy hány embert foglalkoztathatunk, milyen támoga-

tással. Ezt a kormány megváltoztatta, most négy hó-

napra lehetséges a szerződéskötés. Szerencsénkre tele-

pülésünket a létszámot illetően nem történik változás. 

A támogatás illetően a 70% maradt, de a 10-15%-os 

plusz: munkaruha, utazás, benzinköltség megvonásra 

került, ezt az Önkormányzatnak kell finanszíroznia. 

Remélhetőleg a négy hónap lejárta után is folytatódik a 

program, mert ha nem, akkor a teljes költségét fedez-

nünk kellene. Itt visszautalnék arra, hogy már a bölcső-

dei dolgozók bérének kifizetése is szerepel a költségve-

tésünkben, erre is gondolnunk kellett, mert ennek fede-

zetét utólagosan kapjuk meg az államtól.  

A pályázatokkal kapcsolatban van valami említésre 

méltó? 

Két dolgot szeretnék megemlíteni. Vannak azok a pá-

lyázatok, amiknek befejezése ebben az évben lesz, 

ilyen például a közkonyha bővítése vagy az újtelepi 

játszótér építése. Ezek mellett a beadott pályázataink-

ból még nem tudjuk, melyikeket nyerjük el, tehát azok-

kal még nem számolunk, bízunk ezeknek sikerességé-

ben. Az újonnan beadottak közül megemlíteném a te-

metővel, a művelődési ház lelátóterének bővítésével 

kapcsolatos pályázatok, de szerepel járda felújítási be-

advány. A Rákóczi út közepén lévő kiszélesítés is a 

terveink közt szerepel. Mindig igyekszünk egy reális 

összeget megpályázni, de természetesen minden igény 

kielégítésére nincs lehetőség. Tavaly két olyan pályá-

zatunk volt, amit a tartalék keretből kaptuk meg. 

NYMTIT ügyben van- e előrelépés?  

A támogatás régóta az egységes megosztáson alapul. 

Aki a társulás tagja, egységesen kap támogatást, amit 

elsősorban működésre, kisebb felújításokra fordítunk. 

Ez 15.400.000 

forint. A finan-

szírozáson vál-

toztatni szeretne 

a kormány, vár-

hatóan ezt illető-

en is lesz válto-

zás. Vannak 

olyan települé-

sek, ahol néhány 

száz fő lakik, de 

van ahol az ezret 

is eléri, megha-

ladja. Így a kia-

dások sem egysé-

gesek az Önkor-

mányzatok mű-

ködését illetően. 

A munkák, a fú-

rások továbbra is 

haladnak, folyta-

tódnak. 

A közvélemény kutatást illetően vannak sikerek, vagy 

negatívumok? 

Kővágószőlős nem a központja a kutatásoknak. A ku-

tatási területből kiszorultunk, de ennek ellenére ugya-

núgy tagok vagyunk. Mivel ezek kevésbé érintenek 

minket, így a lakosság rálátása is kisebb mértékű, hi-

szen nincsen ezeknek a kutatásoknak látványos eleme 

településünkön. A véleményt illetően a középmezőny-

ben mozgolódunk, a közvélemény kutatások általában 

napközben zajlanak, így nem tud annyi ember nyilat-

kozni ezzel kapcsolatban, mint amennyinél reális képet 

lehetne kapni. 

Elindult a honlap. Érkeznek észrevételek?  

Újabb tájékoztatóval bővült eddigi kínálatunk. Irodave-

zetőnk videó összefoglalójával próbáljuk a még gyor-

sabb lakossági tájékoztatást elérhetővé tenni. 

Fontos volt a honlap megújítása, a régi rendszer ezeket 

az újításokat már nem bírta volna el. Megpróbálunk 

szinte naprakész információkat közölni a kedves lakos-

sággal, ezek hang és képfelvételek, kisebb cikkek, aho-

gyan zajlanak a történések. A közmeghallgatáson jelez-

ték a korábbiakban, hogy igény lenne ezekre. Ezeknek 

a finanszírozása is költségekbe kerül, hiszen évről évre 

megy mindennek feljebb az ára, a költségeinkbe bele 

vannak építve. 

/eRTé/ 

http://www.facebook.com/kovagoszolos
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Januári összefoglaló 

Kővágószőlős Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 2022. január 24-én tartott 
üléséről 

A képviselő-testület éves első rendes ülésének 

napirendjén több határidős, kardinális valamint 

költségvetést megalapozó kérdés megvitatására került 

sor. 

1. Az első napirend keretében az újonnan 

mandátumhoz jutott képviselők Balog Gergelyné, 

Csongrádi Zsolt és Mecseki Noémi Mónika esküt 

tettek és az eskütételt követően átvették 

megbízólevelüket Nádasdyné Farkas Mártától a 

Helyi Választási Bizottság Elnökétől.  Minderre 

azért került sor, mert a 2021. év december 20. 

napján tartott testületi ülésen Nagy-József 

Lászlóné, Bodor Anett valamint Maurer Péter 

korábbi képviselők benyújtották lemondásukat. 

2. A második napirendi pont keretében Sándor Tibor 

polgármester úr igyekezett – első sorban a 

munkájukat most kezdő képviselők számára - 

minden témakörre kiterjedő, részletes tájékoztatást 

nyújtani, bepillantást engedni a település 

mindennapi életét érintő kérdésekbe továbbá 

beszámolt a lejárt határidejű határozatok 

végrehajtásáról és a két ülés közt történt fontosabb 

eseményekről.  

- szó volt többek között arról,  hogy az elmúlt évben 

több alkalommal tárgyalták a vízmű épület 

eladásának kérdését, több érdeklődő is lenne az 

ingatlanra, de pillanatnyilag még a telken átmenő 

elektromos és vízvezeték kiváltásának kérdése nem 

rendezett, 

- elhangzott, hogy a fogorvosi körzetben 2021. 

novemberétől  megkezdődött a munka Dornné Dr. 

Pataki Erzsébet Katalin fogorvos látja el a négy 

település betegeit, 

- polgármester úr beszámolt arról, hogy elkészült az 

iskolaudvar felújítása és az újtelepi parkolók 

alapozása, melyért köszönet illeti a Mecsekérc Kft.

-t a közreműködésükért és jelentős 

szerepvállalásukért, 

- elhangzott, hogy a közterületi garázsok bérleti 

jogviszonyára irányuló szerződések felülvizsgálata 

folyamatban van, a tervek közt új szerződések 

megkötése szerepel, de az együttműködés hiánya 

esetén sor kerülhet a garázs lebontatására is. 

3. A 3. napirendi pont keretében – megfelelve a 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

törvény 2022. január 1-napján hatályba lépett 

módosuló rendelkezéseinek – döntés született a 

polgármesteri illetmény és költségtérítés valamint 

az alpolgármesteri tiszteletdíjak és költségtérítés 

mértékéről, a képviselő-testület határozatával 

deklarálta a juttatások növelését. 

4. Ezt követően a képviselő-testület jóváhagyta az 

éves munkatervét, mely tartalmazza a 2022. évi 

ülések tervezett időpontját. 

5. Napirenden szerepelt több költségvetést 

megalapozó kérdés és a pályázati elképzelések 

megvitatása. 

A képviselő-testület döntést hozott arról, hogy a 

Magyar Falu Pályázati felhívások keretében  

önkormányzati járdaépítésre, kommunális 

eszközök beszerzésére, közösségszervező 

bértámogatására és eszközök beszerzése, a 

művelődési ház lelátójának felújítására valamint 

digitális temető nyilvántartás és temető út 

fejlesztésére kíván a település pályázatokat 

benyújtani februárban. 

Döntés született arról is, hogy a TOP Plusz 

pályázati felhívásai közül a turisztikai fejlesztést 

kívánják megcélozni, a régi iskola épület 

hasznosításával. 

Döntöttek a képviselők továbbá arról, hogy az 

önkormányzati tulajdonban lévő bolt épület 

felújításához szükséges önerőt biztosítja a település 

és hozzájárulását adja, hogy az ingatlanra 

jelzálogjog kerüljön bejegyzésre. A kivitelezés 

során az önkormányzat műszaki ellenőr által 

kívánja képviseltetni tulajdonosi érdekeit.  

A folyamatban lévő mini bölcsőde beruházással 

kapcsolatban az ülésen elhangzott, hogy az udvar 

térkövezésének tervezése zajlik, figyelemmel az 

akadálymentesítéssel kapcsolatos követelményekre és 

elérkezett az idő, hogy a működést biztosító eszközök 

beszerzése iránt intézkedjenek. A döntés értelmében 

három gazdasági szereplőt kért fel a testület 

ajánlattételre.  

Polgármester úr beszámolt arról, hogy a lakóépületben 

élők úgy vélik nem elégséges számukra a folyamatban 

lévő beruházás kapcsán nyújtott tájékoztatás, így január 

31. napjára lakógyűlést hívtak össze, melyen 

természetesen az önkormányzat is képviselteti magát. 

Önkormányzati döntések 2022. január – február 
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Döntés született arról is, hogy a 2021. évben elnyert és 

a konyha felújítását célzó pályázat megvalósítása érde-

kében ajánlattételi felhívást küld az önkormányzat 3 

gazdasági szereplő részére.  Legkésőbb a februári tes-

tületi ülésen sor kerülhet az ajánlatok értékelésére és 

eredményes eljárást követően a felújítási munkálatokat 

a tavaszi szünet időtartama alatt el tudják végezni. A 

projekthez kapcsolódó eszközök beszerzése az elmúlt 

évben sikeresen zajlott.  

Döntött a képviselő-testület arról, hogy a szintén nyer-

tes játszótér felújítást célzó pályázat megvalósítása ér-

dekében 5 gazdasági szereplő részéről kér ajánlatot 

játszótéri eszközök beszerzésére. 

A 7. napirendi pont keretében a képviselő-testület dön-

tésével erősítette meg azon véleményét, hogy a Pellérdi 

Általános Iskola Kővágószőlősi Tagintézménye felvé-

teli körzete kialakításával egyetért és erről a Pécsi Tan-

kerületi központot – jegyzője útján – tájékoztatja. 

8. Az egyebek napirendi pont keretében polgármester 

úr tájékoztatott a Nyugat Mecsek Társadalmi és Infor-

mációs Társulás működésével kapcsolatos  informáci-

ókról, a működési költségek tervezett felosztásáról, a 

tagdíjak mértékéről. 

A testület döntést hozott az egészségügyi, tűz-és mun-

kavédelmi, jogtanácsosi feladatok ellátására irányuló 

szerződések meghosszabbításáról, továbbá az Agócsy 

zeneiskola II. félévi finanszírozásáról, a Mecsek-Dráva 

Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodásának 

módosításáról és a 0227/4 továbbá 0228 hrsz-ú ingatla-

nokat érintő elektromos földkábel közérdekű használati 

jog bejegyzésének engedélyezéséről.  

Polgármester úr részletes tájékoztatást nyújtott a képvi-

selők számára a  JCB munkagép tulajdonjogát érintő  - 

Bakonya, Cserkút önkormányzatokkal fennálló -  né-

zetkülönbségről.  A testület egyhangú véleménye, hogy 

a fennálló jogvitát mediációs eljárás keretében jóváha-

gyott megegyezés útján kívánják rendezni, mely jogi 

kötőerővel bír minden fél számára.     

Az ülés napirendjén szerepelt két lakótelek megvásár-

lására irányuló vételi szándék jóváhagyása.  A döntés 

szerint az adásvételi szerződések a közeljövőben meg-

kötésre kerülhetnek.  

És végül, de nem utolsó sorban a képviselő-testület – 

jogszabályi kötelezettségének eleget téve -  jóváhagyta 

a polgármester 2022. évi szabadságolási ütemtervét. 

 

 

Februári összefoglaló 

Kővágószőlős Község Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete 2022. február 14-én tartott ülé-
séről 

Február 14. napján a Képviselő-testület megtartotta 

soron következő ülését, melynek legfőbb napirendi 

pontja a 2022-es költségvetés elfogadása volt. 

Sikerült egy olyan költségvetés-tervezetet elkészíteni, 

mely a korábbi évek kiadási és bevételi főösszegek 

alapján egy biztonságos, kiszámítható költségvetés, 

ugyanakkor minden szükséges kiadás szerepel benne 

és egy kisebb tartalék is rendelkezésre áll a váratlan 

kiadásokra. Természetesen a költségvetésre a veszély-

helyzeti intézkedések továbbra is hatással vannak, de 

ez a tavalyi év után már kalkulálható tényező volt. A 

tervezetet a Testület egyhangúlag elfogadta. 

Ezen felül többek között az alábbiakról esett szó az 

ülésen: 

Döntött a Testület az óvodai beiratkozás és a nyári zár-

va tartás időpontjairól. 

Határozat született a mini bölcsőde kialakítás során az 

udvar térkő-munkálatairól, illetve a lakóközösség által 

megfogalmazott feltételekről is döntöttek a képviselők. 

A konyhafejlesztési pályázat keretében zajló beruházás 

tervezetten április 19 - május 20. Ez időszak alatt az 

étkeztetés biztosítása érdekében máshonnan szükséges 

az ételadagokat megrendelni. Ennek megszervezése 

érdekében is hozott döntést a testület. 

Továbbra is hirdeti az önkormányzat az Arany János 

utcai építési telkeit. A 9 telekből 4 már el van adva, 2 

folyamatban van, és a maradék 3-ra is sok az érdeklő-

dő. 

Az április 3-i országgyűlési választás előkészületei is 

zajlanak: elfogadásra került a szavazat számláló bizott-

ság tagjainak névjegyzéke. 

Az új képviselők is egyre inkább képbe kerülnek tele-

pülésünk folyamatban lévő ügyeivel, de egyúttal a la-

kossági igények megismerése is fontos számukra, ezért 

február 19. napján képviselői fogadóóra megtartására 

került sor 10-13 óráig az Újtelepen, 15-18 óráig pedig 

a Művelődési Házban. 

/Dr.Szurdi Bálint/ 

Önkormányzati döntések 2022. január – február 



 

5 

SMS-ben is lehet csekket kérni a 
gépjárműadó befizetéséhez február 15-től 
 
A gépjárműadót a 410-es adónemkódra többféleképpen 

is be lehet fizetni, például postai csekken vagy átutalással 

a 10032000-01079160 számlaszámra (NAV Belföldi 

gépjárműadó bevételi számla). 
Ha valaki természetes személyként  csekken szeretne 

fizetni, 2022. február 15-től SMS-ben is kérhet csekket a 

06/30 344-4304-es telefonszámon.  

Az SMS-be a „CSEKK” szót, utána egy szóközt, majd az 

adóazonosító jelet kell beírni. 

Az alábbi mintában a 9999999999 számjegyek jelölik az 

adóazonosító jelet az SMS szövegében: 

CSEKK[szóköz]9999999999 
A „CSEKK” kis- és nagybetűvel is írható.  

 

Fontos! 
 A szolgáltatást csak természetes személyek vehetik 

igénybe, akik pénzforgalmi számla nyitására nem 

kötelezettek. 

 Egy naptári évben, egy adóazonosító jellel, ebben a 

formában maximum kétszer igényelhető csekk. 

 A benyújtott igényre 2 gépjárműadó-csekket postáz a 

NAV. 

 A csekket a NAV a bejelentett lakcímre küldi a 

következő sorrendben: 

 levelezési cím, 

 ha az nincs bejelentve, akkor a tartózkodási hely, 

 ha az sincs, akkor a lakóhely címe. 

SMS-ben kizárólag a 410-es adónemkódú gépjárműadó 

befizetéséhez lehet csekket kérni, máshoz nem! 
 

Forrás: www.nav.gov.hu 

Fontosabb általános adófizetési határidők
  

Ha a helyi adóban az esedékes adó összege az ezer forintot nem éri el, 

akkor azt az adózónak kizárólag akkor kell megfizetnie, amikor a meg 

nem fizetett és a jövőben esedékessé váló adó együttes összege az ezer 

forintot eléri. Az ezer forintot el nem érő, korábban esedékessé vált adó 

után - az adónemben ezer forintot elérő adófizetési kötelezettség esedékes-

ségéig - késedelmi pótlék nem számítható fel. Az önkormányzati adóható-

ság az adónemben túlfizetésként fennálló, ezer forintot el nem érő adót 

nem téríti vissza, azt a jövőben esedékes - az önkormányzati adóhatóság-

nál nyilvántartott - adóra, egyéb közteherre számolja el. 

Helyi adók  

Az adózó a helyi iparűzési tevékenység utáni adóban az adóelőlegét az adóév harmadik hónapjának tizenötödik 

napjáig, valamint kilencedik hónapjának tizenötödik napjáig fizeti meg; a megfizetett adóelőleg, valamint az adó-

évre megállapított adó pozitív különbözetét az adóévet követő év ötödik hónapjának utolsó napjáig fizeti meg, 

illetve a túlfizetést ettől az időponttól igényelheti vissza.  

Az adózó az építményadót és a kommunális adót a naptári évben félévente, két egyenlő részletben március hónap 

tizenötödik napjáig, valamint szeptember hónap tizenötödik napjáig fizeti meg.  

 

Magánszemélyek kommunális adója számla    11731001-15332831-02820000 

Építményadó számla       11731001-15332831-02440000 

Késedelmi pótlék számla      11731001-15332831-03780000 

Iparűzési adó számla       11731001-15332831-03540000 

/Mosgai Gyöngyi adóügyi előadó/ 

Határidő Befizetés 

március 15. Kommunális adó – éves adó első részletének megfizetése 

március 15. Építményadó - éves adó első részletének megfizetése 

március 15. Helyi iparűzési adó - adóelőleg első részletének megfizetése 

május 31. Helyi iparűzési adó - a megfizetett adóelőleg és az adóévre megállapított tényleges adó különbözetének megfizetése 

szeptember 15. Kommunális adó - éves adó második részletének megfizetése 

szeptember 15. Építményadó - éves adó második részletének megfizetése 

szeptember 15. Helyi iparűzési adó - adóelőleg második részletének megfizetése 



 

6 

Település üzemeltetés 

Szépül a zöldterület 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A Magyar Falu Programban a tavalyi évben pályázaton elnyert esz-

közökkel végezzük folyamatosan a település zöldterületén a munkát. 

Az Ady Endre utca végén elhelyezett szemetes konténer körül kitisz-

títottuk a területet, így rendezettebb a környezete.  

Hasonló munkát végeztünk a Mária kerttől egészen Cserkút  határáig. Az út menti bokrokat ritkítottuk ki, az árok-

ból a felgyűlt hordalékot, hulladékot távolítottuk el. A Mária kert melletti területről pedig a túlburjánzott növénye-

ket vágtuk ki. Összeszedtük a szemetet Kővágószőlős elágazótól, Újtelep határáig mindkét oldalon, ezt a munkát 

egy évben többször is elvégezzük. Megdöbbenésünkre egyre több a megtelt szemetes zsák. A munkákat a közfog-

lalkoztatottakkal végezzük folyamatosan – mondta el lapunknak Varga Balázs alpolgármester.                   /eRTé/ 

Helyszíni bejárás az épülő 

bölcsődében 

Sándor Tibor polgármester a helyszínen egyeztetett a 

kivitelezést végző szakemberekkel, és a műszaki 

felügyelővel. 

Ulrich Jánosné köszöntése 

2022. február 17-én töltötte be az ünnepelt a 90. 

születésnapját. Ebből az alkalomból köszöntötte 

Sándor Tibor polgármester. A település vezetője a 

születésnapi virágcsokor mellett átadta Orbán Viktor 

köszöntő levelét is az ünnepeltnek. 
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Bakonya: Az idei évet veszélyes fák ki- és visszavágá-

sával indítottuk. 

A Magyar Kultúra Napja idén újra megrendezésre ke-

rült kultúrházunkban, verssel, zenével, színjátékkal. 

A szociális tűzifa január elején kiosztásra került, kö-

szönetet mondunk a segítőknek. 

A Képviselő Testület összetételében változás állt be, 

Babosné, Sévó Andrea lemondott, helyébe Galambos 

Csaba lépett. Babosné művelődési asszisztensként is 

felmondott, az új munkatárs: Mókus Eszter. 

Boda: Boda község a MFP keretein belül csapadékvíz 

elvezető kialakítására, (Zrínyi út, Rákóczi út) a helyi 

ravatalozó felújítására, és a Petőfi utca egy részén tör-

ténő járda felújításra nyújt be pályázatot.  

A TOP pályázati lehetőség alapján újra beadására kerül 

a középületek energetikai korszerűsítése című projekt. 

Bükkösd: Teljes egészében befejeződött a BAF4 fúrás 

Bükkösd határában. Elhelyezésre kerültek a beépített 

elemző műszerek is. 

Az előző évben a Magyar Falú Program keretében be-

adott pályázataink közül tartalék listáról több támoga-

tásra került. Belterületi út felújítás és a kommunális 

gép fejlesztés pozitív elbírálást kapott. 

A 2022 évben induló pályázati ciklusban is igyekszünk 

minél több pályázati lehetőséggel élni. Elsők között 

folytatni kívánjuk a járda felújításokat településünkön. 

A Német Nemzetiségi Önkormányzat pályázatában 

beszerzésre került az IKSZT épületének új konyhabú-

torzata. 

Cserdi: A szociális tűzifa kiosztásán dolgoznak a köz-

munka programban résztvevők, darabolva szállítjuk ki 

lakókhoz. 

Az önkormányzat támogatásával a helyi gyerekek szín-

házba voltak. 20 főnek tudtunk tartalmas kikapcsoló-

dást biztosítani. 

Rajz és művészeit oktatás beindítását tervezzük a gye-

reknek, továbbá a Szimfónia programot is folytatjuk 

ebben az évben. 

Magyar Falu Program keretében idén is pályázunk, 

Járdák és hidak valamint a falubusz cseréjére is pályá-

zunk. 

Cserkút: A január egy Önkormányzat életében mindig 

a tervezés időszaka. Így van ez nálunk is. Lelkes Csa-

patunk ilyenkor tervezi meg ez évi fejlesztéseinket, 

pályázati indulásokat. 

Helyi termék piac kialakítása Cserkúton projectünk 

közbeszerzése eredményesen lezajlott. A nyertes kivi-

telezővel február elején meg tudjuk kötni a vállalkozói 

szerződést, aztán indulhat a beruházás.  

Másik nagy falat a Plató szennyvíz beruházásunk elő-

készítése is tervezetten halad. Ott is hamarosan indul-

hat a közbeszerzés.  

Idén településünk újra pályázatokat ad be a Magyar 

Falu Programban. Ennek részletei még kidolgozás alatt 

vannak.  

Helesfa: Január elején kiosztásra került a szociális célú 

tűzifa a rászorulók részére. 

Az önkormányzat az idén is pályázatot nyújt be a Ma-

gyar Falu Programban - a tervek szerint  Közösségi 

terek fejlesztésére és Kommunális eszközbeszerzésre.  

Megterveztük az idei programokat, elkészült a Szolgál-

tatási terv, mely a képviselő-testület elfogadása után 

kihirdetésre kerül. Bízunk benne, hogy minden rendez-

vényünket meg tudjuk tartani ebben az évben. 

Hetvehely: Döntés született a Képviselő-testületben a 

Magyar Falu Programra benyújtandó pályázatokról. A 

tavalyi esztendőben az Ady Endre utca  aszfaltozásra 

benyújtott pályázat tartalékba került, ezért az idei év-

ben újra benyújtásra kerül, valamint a Falugondnoki 

Szolgálat busz cseréjére pályázik az önkormányzat.  

A település Képviselő-testülete karbantartói állást hir-

detett, melyre két fő jelentkezett. A megválasztott kar-

bantartónak feladata lesz az intézmények karbantartá-

sa, valamint az önkormányzat gépeinek használata a 

község zöldterületeinek ápolásában, az utak karbantar-

tásában.  

Önkormányzati rendeletben van szabályozva a szociá-

lis tűzifa kiosztása. Minden jogosultnak ki lett szállítva 

az állam által biztosított tűzifa, mely a tavalyi évben 57 

m3 volt. 

Képviselő-testületi döntés született, hogy az idei évben 

is az NYMTIT támogatását működési célra fordítja az 

önkormányzat. 

Ibafa: Önkormányzatunknál a költségvetési és fejlesz-

tési tervek előkészítése folyik. 

NYMTIT települési hírek 



 

8 

A közmunkások utak, járdák állapotjavításával foglal-

koznak. A lakatosok a szerszámok karbantartásával 

valamint köztéri virágtartók készítésével foglalatoskod-

nak. 

A Magyar Falu Program pályázat keretében útjavításra 

pályáztunk, mivel a temető felé vezető út állapota na-

gyon leromlott, felújításra  szorul. 

Január első napjaiban értesültünk róla, hogy a játszótéri 

kerítés építésére beadott pályázatunk pozitív elbírálás-

ban részesült. A kivitelezővel bejártuk a helyszínt és 

egyeztettünk a munkálatok megkezdéséről. 

Kővágótöttös: Január közepén benyújtottuk a 

NYMTIT 2021. II. félévi működési támogatás elszá-

molását. 

Január 20-án a képviselő- testület megtartotta idei első 

ülését, ahol a 2022. év tervei kerültek előtérbe, határo-

zat született a 2022. évi NYMTIT támogatásról, mely 

szerint Kővágótöttös működési költségként használja 

fel a támogatást. A pályázatok beadásáról is döntöt-

tünk. Magyar Falu Program keretében három pályázat 

mellett döntött a testület, út felújítás, új kültéri közös-

ségi tér építése és közösség szervezéshez kapcsolódó 

eszköz és bértámogatás témakörben lesz beadva. A 

költségvetés főbb számait  is megbeszéltük, mely-

nek elfogadása a következő ülés egyik napirendje lesz. 

A Falufejlesztő egyesület is leadta a 2021. évi beszá-

molóját, valamint a 2022. évi programtervét, melyet 

elfogadott a képviselő testület és részükre megszavazta 

az idei támogatás összegét. A programterv szerint az 

első rendezvényre kiírták a nevezést, mely "Fánksütő 

verseny" lesz. 

A Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2022.01.25. - én 

tartotta meg első ülését, ahol a 2021. évi költségvetés 

teljesítése és a 2022. évi költségvetés elfogadása mellet 

a programtervüket is elfogadták. Elsőként "Farsangi 

Mulatságot" tartanak a gyerekeknek, mely február 5-én 

lesz megrendezve. 

A kulturális szakemberünk irányításával farsangi deko-

rációk kerültek kihelyezésre, melyben civilek, segéd-

keztek.  Az ifjúságnak ki lett írva egy felhívás, jelmez 

illetve farsangi dekoráció készítésére, mely a farsangi 

bálon fogja színesíteni a termet. 

/nymtit gyorsinfó/ 

Kedvező eredményeket hoztak a 

válaszok 

A Nyugat-Mecsek térségében zajló 

kutatásokkal kapcsolatosan a mun-

kálatok szakmai felelőse, az RHK 

Kft. megrendelésére kétévente vé-

geznek közvélemény-kutatást a 

társulás falvaiban. Az idei felmérés 

érdekességét nemcsak az elmúlt 

időszakban zajlott kutatófúrásokkal 

kapcsolatos vélemények adták, ha-

nem az is, hogy milyen a Társulás 

ismertsége, és kommunikációja. 

Február elején Kovács Győző Boda 

polgármestere, a Nyugat-Mecseki 

Társadalmi Információs Ellenőrzési 

és Településfejlesztési Önkormány-

zati Társulás elnöke tájékoztatta a 

társulás tagtelepüléseinek képvise-

lőit. 

Kővágószőlős képviseletében részt 

vett Sándor Tibor polgármester, az 

NYMTIT alelnöke, és Varga Ba-

lázs alpolgármester.  

/eRTé/ 

A közvélemény-kutatás margójára 
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Február hónap tevékenységei a tél-

utó-télűző tematika köré épültek 

fel. Foglalkoztunk a télvégi időjá-

rással, a Gyertyaszentelő Boldog-

asszony napjához kötődő nép idő-

jóslással (medve-les). Készültünk a 

hónap kiemelt eseményére, a far-

sangi bálunkra. A gyerekekkel kö-

zösen terveztük meg, milyen fela-

datokat kell elvégezni, hogyan kell 

előkészülni ahhoz, hogy jól szóra-

kozhassunk. A sok betegség miatt 

el is kellett halasztanunk a progra-

mot, de így lehetőség volt arra, 

hogy minél több gyermek vehessen 

részt rajta. Nagyon szép, ötletes 

jelmezeket láttunk. A nap folyamán 

farsangi játékok, táncmulatság is 

színesítette a programot. A bált 

megelőző napokban az iskola első-

második osztálya is átjött hozzánk 

egy rövid farsangi műsorral. 

A hónap folyamán a Méhecske cso-

portban fogadó órák keretében le-

zajlott a szülők tájékoztatása gyer-

mekük fejlődéséről. A Katica cso-

portban is befejeződik ez a feladat a 

hónap végéig. Fontosnak tartjuk, 

hogy a szülők személyes tájékozta-

tást kapjanak a gyermekük erőssé-

geiről, fejlesztendő területeiről. Sok 

fontos információhoz is jutunk 

ilyenkor a gyerekkel kapcsolatban, 

és a szülők is betekintést nyerhet-

nek a pedagógiai folyamatokba. 

Márciusban első két hetében egy 

egészség-projekt keretében az egés-

zséges életmódra nevelés kerül a 

tevékenységeink középpontjába, 

majd a tavasz-várás, a tavaszi zöld 

jeles napok megszervezése lesz a fő 

feladatunk. 

/Ádám Tünde Anna/ 

Óvodai események 

Kérjük Önöket, hogy támogassák személyi jövedelemadójuk 1% -ával  
iskolánk alapítványát! 

Név: „KÖZÖS JÖVŐNKÉRT” ALAPÍTVÁNY  
Adószám: 19033455-1-02 

A felajánlásokat előre is köszönjük!  
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A félév zárása után tanulóink le-

vonva az eredményeikből a követ-

keztetéseket belevetették magukat a 

második félév feladatainak teljesí-

tésébe. 

Kicsit csendesebb programokkal 

kevésbé tűzdelt hónapon vagyunk 

túl, de nem eseménytelenül.  

A szülői értekezleteken a pedagó-

gusok értékelték az osztályok, gye-

rekek teljesítményét, és a szülőkkel 

egyeztetve megbeszélték a második 

félév feladatait, célkitűzéseit. 

8. osztályos tanulóink a jelentkezé-

si lapokat kitöltötték, és már csak 

az izgalmas várakozás van előttük, 

hogy felvételt nyertek-e az általuk 

választott és remélt középiskolába. 

Bízunk benne, hogy sikerülni fog 

mindenkinek.  

Tantárgyi órákon emlékeztek meg 

tanulóink az Anyanyelv Nemzetkö-

zi napjáról, Hamvazószerdáról, a 

Nagyböjt kezdetéről, valamint a 

hónap folyamán meg fogunk még 

emlékezni a Kommunista és egyéb 

diktatúrák áldozatainak emléknap-

járól.  

Még mindig a járványhelyzet elő-

írásainak betartása mellet, de na-

gyon jó hangulatban töltöttük el a 

farsangi projekt napunkat, melynek 

keretében a szaktárgyi tanórák tan-

anyagai szorosan kapcsolódnak a 

farsangi népszokásokhoz, hagyo-

mányokhoz. Délután aztán felhőt-

len szórakozás vette kezdetét, ahol 

az osztályok bemutatták a tanórán 

készített projekt munkáikat, előad-

ták osztályonként vidám, vicces 

műsoraikat, és felvonultak a jel-

mezbe öltözött diákok. Jó volt is-

mét kicsit kötetlenül együtt lenni, 

mókázni. 

Megható és egyben kicsit szomor-

kás matematika órával búcsúztak 

nyolcadikosaink, szertett, tisztelt 

osztályfőnöküktől, aki nyugdíjazá-

sa előtti szabadságát és felmentési 

idejét kezdte meg február 11.-ével.  

Mikéné Berki Irén kolléganő Kő-

vágószőlősön kezdte pályáját 40 

évvel ezelőtt, és azóta töretlen lel-

kesedéssel és gyermek szeretettel 

tanította tanítványait. Különösen 

érzékeny volt a támogatásra, segít-

ségre szoruló tanulók iránt, akik 

védőszárnyai alatt biztatást, dicsé-

retet kaptak tőle. A szülőkkel min-

dig jó kapcsolatot alakított ki, akik 

bátran fordulhattak hozzá tanácsért, 

segítségért. Volt osztálya megható 

műsorral búcsúzott tőle az utolsó 

napon.  

Kedves Irénke néni köszönjük ál-

dozatos munkádat. Kívánunk neked 

tartalmas, hosszú nyugdíjas éveket, 

és nagyon jó egészséget a nevelő-

testület nevében Szabó-Papp Ágnes 

tagintézmény-vezető! 

/Szabó-Papp Ágnes/ 

Élet az iskolában 
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Tisztelettel üdvözlök mindenkit. A 

tavaszias napsütés korán kicsalo-

gatta idén is a kiskert tulajdonoso-

kat - metszőollót, ágvágót ragadtak 

és irány a kert. Kertbarát csopor-

tunk is ilyenkor szokta tartani sző-

lőmetszési bemutatóját és elméleti 

foglalkozását. Idén sajnos elmarad, 

technikai okok miatt és Havrán Ist-

ván sem vállal már bemutatót… 

Nekem hiányzik ez rendezvény, 

sokat tanultam belőle. Hiányzik 

Bence Feri és Simonék vendégsze-

retete – az összejövetelek jó hangu-

lata, barátsága is. A régiek sokat 

emlegetik szép emlékű Kesztyűs 

Kálmán és Tóth Józsi bácsi szőlői-

nél tartott találkozókat is… 

Amikor több mint 10 éve Kővágó-

szőlőst választottam otthonomnak, 

rögvest ültettem 25 tő rezisztens 

csemegét én is. Művelem azóta is – 

lassan egymáshoz öregedtünk, gö-

csörtösek lettünk – ragaszkodunk 

egymáshoz, mint a szőlőkacs… 

Metszés előtt, a neten szoktam bön-

gészni új hírek után. A cikkek az-

zal indulnak, hogy - ahhoz, hogy a 

szőlőtőke minden évben egyenlete-

sen teremjen, termőegyensúlyban 

kell tartani. Ennek az igénynek, ill. 

a tőketerhelés kialakításának, vele 

a termés mennyiségének, a jó bor-

minőség biztosításának, fő eszköze 

a metszés. Alapelvei, többek között: 

szőlő az egyéves vesszőkön terem, 
jól beérett vesszőt hagyjunk meg, 

lehetőleg a legkisebb metszési se-

bet ejtsük, a vesszőket a nódusz 

(dudor a vesszőn) felett legalább 1 

cm-rel vágjuk, ügyeljünk a 

metszlap irányára (könnyezés!). 

Metszés előtt, rügyvizsgálat szük-

séges. Olló legyen éles, és fertőtle-

nített - ne roncsoljon. Eddig egy-

szerű, nem? De!   

Mikor metsszünk? (innen már 

bonyolódik!) A szőlőt általában 

lombhullástól tavaszig lehet met-

szeni. Őszi metszés előnyéül azt 

hozzák fel, hogy a szőlő ősszel nem 

könnyezik, a meghagyott csapok 

rügyei ezért nem vakulnak be, a 

A Zsongorkő Baráti Körről 
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A fotó 2018-ban készült 

fakadás is korábban kezdődik, hosszabbodik a vegetáci-

ós idő. Hátránya, az ősszel metszett szőlő rügyei érzé-

kenyebbek a fagyra. Nagyüzemi szőlőtermesztés eseté-

ben elfogadott eljárás, hogy a szőlő metszése folyamatos 

munkaként történik a tél folyamán, a szőlő nyugalmi 

időszakában - munkák kevésbé torlódnak 

Hazánkban hagyományosan február és április között 

metszünk. A tavaszi metszést a rügyek telelésének meg-

felelően végezhetjük. Kora tavaszi metszés-

sel csökkenthetjük a könnyezést, ezáltal a korábbi faka-

dást segíthetjük elő és minimalizáljuk a rügyek bevaku-

lását is. Késő tavaszi metszés - egyes külhoni kísérletek 

bizonyítják, hogy a késői metszés magasabb termésho-

zamot eredményez. No de hogy is van ez? A szőlősi öre-

gek már régen is tudták, hogy „akkor kell metszeni, mi-

kor a barackfa virága belepotyog a boroskancsóba”. Ez 

a mondat tömören tartalmazza a helyi emberek tapaszta-

latát, melyek alkalmazása évszázadokon át biztosította 

megélhetésüket. Napjainkban, az utolsó pillanatban va-

gyunk tudásuk átmentésére. Zsongorkő Baráti Kör ezen 

munkálkodik - szőlész-borász szakmai programjaival - 

immár 30 éve… 

(Az írás szakmai részét  dr. Kocsis L. „A szőlő metszésé-

nek ideje”c. anyagából szemléztem./Sz. J/) 

Magyarországon továbbra sem javasolt az őszi metszés 

alkalmazása, azonban javasolt előmetszés alkalmazása. 

Egy nem régi beszélgetés során, ahol szóba került ez a 

téma, kiderült nem új dolog ez sem (csak nekem). Tóth 

Józsi bácsiék beszéltek erről, hogy is volt akkoriban. 

Fejművelésű szőlőknél télen, ráérő időben, a vesszőket 

adott magasságon levágták, ennek gyakran elsődleges 

oka az volt, hogy legyen mivel fűteni a kemencét vagy, 

hogy az új telepítésekhez időben meg tudják szedni a 

szaporítóanyagot. Így bizony tavasszal az egy tőke met-

szésére fordított idő is lerövidült és kevesebb jól képzett 

metsző is elegendő volt. Mára már a nagyüzemeknél 

elfogadott gyakorlattá vált ez, sőt speciális gépekkel 

végzik az előmetszést. A gépi előmetszésre leginkább a 

kordonművelésű ültetvények alkalmasak, hiszen ezek 

esetén azonos magasságban átvághatják a vesszőket, a 

főmetszést végzőknek már csak a vesszők huzalpárok 

közül való eltávolításával és a meghagyott metszési 

elem(ek) feltisztításával kell foglalkozniuk, majd kézzel 

alakítják ki a végleges rügyszámú metszési elemeket. 

/Szurcsik József/ 

Kővágószőlősön először én tarthat-

tam 2022. február 19-én képvise-

lői  fogadóórát. Képviselői tisztsé-

gem előtt is fontosnak tartottam 

volna a lakosság és az Önkormány-

zat, valamint a  képviselőkkel va-

ló  közvetlenebb, nyíltabb, interak-

tívabb kapcsolat kiépítését. Mostani 

lehetőséggel élve kezdeményeztem 

a havonta egyszeri képviselői foga-

dóórák tartását. Választási kampá-

nyomban is kihangsúlyoztam, hogy 

számomra mit takar  a független 

képviselő jelentése. Mindentől és 

mindenkitől függetlenül képviselni 

a lakosság érdekeit. 

Ennek első lehetőségeként az Újte-

lepi Közösségi Térben délelőtt 10 

órától 13 óráig volt lehetősége min-

den érdeklődőnek, hogy kötetlen 

beszélgetés keretében elmondja, 

min változtatna, milyen közösséget 

érintő ötlete van,  aminek megvaló-

sításában képviselhetném az idő-

szakos képviselői üléseken.  A dé-

lelőtti fogadóóra alatt az Újtelep-

pel  kapcsolatos problémák merül-

tek fel.  Lakossági észrevételek, és 

nem utolsó sorban a fogadóóra öt-

letének pozitív visszajelzése 

volt  jellemző. 

A Buzás Andor Művelődési Ház-

ban 15 órától fogadtam az érdeklő-

dőket 18 óráig. A faluban kisebb 

érdeklődést tapasztaltam, de itt is 

merültek fel megoldásra váró fela-

datok, ötletek, amik szintén felke-

rültek arra a listára amit az elkövet-

kező testületi  ülésen felvetek, és 

közös erővel megoldást próbálunk 

találni. 

Összességében pozitívnak értéke-

lem a fogadóóra ötle-

tét,  tapasztalatom szerint, és a sok 

visszajelzés is erősít abban, 

hogy  havonta egy alkalommal szí-

vesen álljak ki a lakosság elé, hogy 

képviselni tudjam mindenki érde-

két. Következő márciusban tartan-

dó fogadóórára is szeretettel várok 

mindenkit, ahol továbbra is várom 

a megoldásra váró feladatokat, ötle-

teket, tapasztalatokat. 

Kérem forduljanak hozzám biza-

lommal, hogy képviselhessem önö-

ket, és bizonyíthassam, hogy ez a 

kialakulóban lévő kapcsolat, meg-

oldás lehet egy közös cél elérésé-

hez. 

/Mecseki Noémi Mónika  

Önkormányzati képviselő/  

Képviselői fogadóóra 
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Ingyenes jogsegély szolgálat 
Dr. Németh György jogtanácsos március 16-án és 28-

án 13:00-16:00 óra között a Polgármesteri Hivatal 

tanácstermében az egészségügyi 

előírások betartásával.  

Tel: 06-30/989-36-18  

E-mail: 

drnemeth.gyorgy@gmail.com  

Hulladékszállítási naptár: márciusi 
    
   2. szerda KOMMUNÁLIS  

   9. szerda KOMMUNÁLIS 

 10. csütörtök SZELEKTÍV  

 16. szerda KOMMUNÁLIS  

 23. szerda KOMMUNÁLIS 

 24. csütörtök SZELEKTÍV 

Gyógyszertár   

nyitvatartási 

idő 

 

Hétfő: 8.00-11.00 

Kedd: 15.00-17.00 

Szerda: 8.00-11.00 

Csütörtök: 9.30-12.30 

Péntek:  9.00-12.30 

Szombat, vasárnap és munkaszüne-

ti napokon ZÁRVA. 

Cím: 7673 Kővágószőlős, Újtelep. 

Bolt felújítás 

A Mecsek Füszért Zrt. tájékoztatása szerint, a 

Kővágószőlős, Rákóczi u. 65. sz. alatti 180. 

COOP kővágószőlősi üzlet felújítási munkák 

miatt 2022. február 13-tól zárva tart. 

A bolt tervezett nyitása: 2022. március 14. 

A COOP üzlet felújítási munkálatai alatt  

2022. február 14-től a MINI VEGYES BOLT 

a Rákóczi u. 42. sz. alatt meghosszabbított nyitva 

tartással várja a vásárlókat: 

Hétfő-péntek: 6:00-18:00 óra között 

Szombat: 6:00-12:00 között 

Vasárnap: Szünnap 

Házorvos 
rendelési ideje: 
Hétfő: 7.00-11.00 

Kedd: 14.30-16.30 

Szerda: 7.00-11.00 

Csütörtök: 9.00-13.00 

Péntek: 8.00-12.00 

Háziorvos: Dr. Soóky Barna 

Cím: 7673 Kővágószőlős, Rákóczi u. 2. 

Telefon: 374-631, 

Mobil: +36203145218; 

E-mail: physiomed.kft@gmail.com  

A háziorvos telefonon elérhető: 

munkanapokon 7:00-17:00 óráig.  

Tel:06-30-989-36-18
mailto:email:%20drnemeth.gyorgy@gmail.com
mailto:email:%20drnemeth.gyorgy@gmail.com
mailto:physiomed.kft@gmail.com
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Március 5-én az asztalitenisz ked-

velőinek egy barátságos, amatőr 

kupát szervezünk, idén először a 

„Szomszéd Falvak Asztalitenisz 

Kupáját”. Az ötletet az a horgász-

verseny adta, mely szintén ezt a 

négy települést felölelve került már 

többször megrendezésre. Így tehát 

Bakonya, Cserkút, Kővágószőlős 

és Kővágótöttös amatőr asztaliteni-

szezőinek a jelentkezését várjuk 

négy kategóriában: gyermek, női, 

férfi és páros.  

A versenyre a Buzás Andor Műve-

lődési Házban kerül majd sor. Min-

den kategória első három helyezett-

je kerül majd díjazásra. Bővebb 

információk a versenyről az egye-

sület facebook oldalán olvashatóak. 

Minden amatőr asztaliteniszezőt 

szeretettel várunk!  

/Nagy-József Kata/ 

Szomszéd falvak asztalitenisz kupája 

Ez év januárjában elindítottuk a megújult honlapot. Ismerkedjenek vele, de kérjük vegyék figyelembe, hogy 

jelenleg a tesztidőszak zajlik, igyekszünk a felmerülő hibákat mielőbb elhárítani és az oldalt változatos tarta-

lommal feltölteni. Észrevételeiket, megjegyzéseiket, az építő kritikát szívesen fogadjuk!  

Megújult a település honlapja 
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A 2022 év terveiről aktuális felada-

tokról a plébániai tanácsosok testü-

lete februárban megtartotta első 

ülését. Röviden összefoglalva a 

történteket, áttekintettük a 2021-es 

év pénzügyi adatait, kiadások és a 

bevételek alakulását, a nyitó egyen-

leget, valamint az elmúlt év esemé-

nyeit. Az előttünk álló év liturgikus 

renden kívüli programjairól állítot-

tunk össze tervet. Központi szere-

pet kap ez évben templomunk bú-

csúja, az építés 

250 évfordulója 

alkalmából. Az 

ünnep tervezett 

időpontja július 

másodika szom-

bat, erre a napra 

esik Szűz Mária 

látogatása Erzsé-

betnél - Sarlós 

Boldogasszony 

ünnepe. A részle-

tek kidolgozása még folyamatban 

van. A közelebbi esemény a nagy-

hét lesz, Húsvéti vigília, Urunk 

feltámadásának ünnepét április 16-

án 16:00 órakor ünnepeljük. Sor-

rendben a következő április 24-én a 

Hősök terén álló 100 éve állított 

„Hősök emlékszobrának” újbóli 

ünnepélyes megáldása. Az Úr napi 

körmenetre készülünk, június 19-

re, szeretnénk ismét kivinni a temp-

lom körüli térre. Augusztus 20-án 

az Önkor-

mányzat prog-

ramjába il-

lesztve ünnepi 

szentmisét és 

kenyérszente-

lést tartunk 

templomunk-

ban. 

 

 

Az időpont még nem tisztázott, de 

tervezünk a főplébániával közösen 

István atya szervezésében a 

Párcium vidékre egy kirándulást, 

valamint Kalocsára és Hajósra egy 

napos zarándoklatot szervezni. 

A plébánia udvarán újból indult a 

közösségi tér építése. Már látható 

jelei vannak a befejezésnek. Bízunk 

benne, hogy a jelentősen elhúzódott 

beruházás hamarosan megnyugtató-

an záródik. 

Az év második keresztény kaszinó-

jának vendége Dr. Tiringer Aranka, 

pszichológus, tanszékvezető főis-

kolai docens volt. A téma a 

„Bagoly vagyok vagy pacsirta?” Az 

alvás, a kronotípus és a személyi-

ség összefüggései. Nagyon érdekes 

előadás volt, ahogy az előadó ígér-

te, a végére minden jelenlévő meg-

fejthette, melyik alvástípus jellem-

ző rá, a hozzá kapcsolódó szemé-

lyiség jellemzőkkel együtt. Az elő-

adást követően nagyon sok kérdés-

re kaphattunk még választ. 

Március 2-án hamvazószerdán kez-

detét veszi a nagyböjti időszak, ami 

április 14-én csütörtökig tart. A 

nagyböjt egy ráhangolódás a Hús-

véti ünnepkörre, a feltámadásra. 

Készüljünk együtt az ünnepre! 

/Tarjányi Zoltán/ 

Katolikus közösségi események, információk 



 

16 

Impresszum: 
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K iad ja:  

Kővágószőlős  Község Önkormányzata  
Kővágószőlős ,  

Rákóczi  F.  u .  34.  
 

Felelős  k iadó:  
Sándor T ibor  
Kővágószőlős  
polgármestere  

Felelős  szerkesz tő:   
Rónai  Tibor  

Hozzávalók  
(38 db lesz belőle): 

 

Tészta: 

 

5 dkg friss élesztő  

5 dl tej 2,8% 

80 dkg liszt 

1 csapott evőkanál só 

2 dl étolaj  

 

Töltelék: 

 

6 bő evőkanál tejföl 

2 gerezd fokhagyma  

2 db lilahagyma 

30 dkg gépsonka  

1 db kukorica konzerv 

30 dkg reszelt sajt  

 

A tetejére: 

 

2 csapott evőkanál tejföl 

1 csapott evőkanál szezámmag 

(elhagyható) 

1 db tojás sárgája 

1 csapott evőkanál lenmag 

(elhagyható)  

Elkészítés: 

 
Az összes tej negyedével, és a cukorral 

felfuttatjuk az élesztőt, majd egy tálban 

összekeverjük a tészta hozzávalóival, a 

maradék langyos tejjel bedagasszuk. 

Konyharuhával letakarva meleg he-

lyen a duplájára kelesztjük. (kb. 1 óra) 

Megfelezzük a tésztát, és mind a két 

tésztával egyformán járunk el. 

Lisztezett deszkán vékonyra kinyújt-

juk.  

A tejfölt összekeverjük a fokhagyma-

nyomón áttört fokhagyma gerezdek-

kel, megkenjük a tejföl keverékével, 

majd ráhalmozzuk az apróra vágott 

sonkát, hagymát, kukoricát, reszelt 

sajtot. 

Feltekerjük, éles késsel háromszögek-

re vágjuk. 

Megkenjük a tetejét az összekevert 

tejföl és tojássárgája keverékével. A 

tetejére szezámmagot, lenmagot szó-

runk, sütőpapírral bélelt tepsire tesszük 

és 180 C fokra előmelegített sütőben 

15-20 percig sütjük. 

/Hires Péter ajánlásával/ 

Töltött háromszögek 


